
Memo 

Aan Forum Standaardisatie 
Van Ko Zonruiter 
Datum 16 juli 2007 
Onderwerp Verzoek tot een onderzoek naar  WDO datamodel 3 

Geachte voorzitter en leden van het Forum Standaardisatie, 

Hierbij wil ik namens de Belastingdienst (douane) het voorstel indienen tot het instellen van een 

onderzoek naar de invoering van het WDO datamodel 3 (WDO). De uitbreiding van WDO met andere 

overheden heeft mogelijk impact op andere standaarden. Het Forum Standaardisatie is in staat om de 

impact van de invoering met betrekking tot andere standaarden te overzien. We zouden dan ook zeer 

erkentelijk zijn als het Forum Standaardisatie dit onderzoek wil oppakken. 

In een aantal gesprekken tussen ondergetekende, Lup van de Bunt (Belastingdienst/Douane) en Bureau 

Forum Standaardisatie is gesproken over ontwikkelingen binnen het domein goederenvervoer. De 

introductie van het internationale (Douane) datamodel (WDO 3.0) in 2008 was hiervoor één van de 

aanleidingen. De introductie van de standaarden betekent een nauwe samenwerking in de keten 

goederenvervoer, waarbij partijen als Douane, VROM, VWS, .. zullen samenwerken in termen van 

plateauplanningen, gezamenlijke uitvraag, beheer en internationale contacten. Er is behoefte aan 

overheidsbrede coördinatie. Forum/College zouden daarbij de volgende rol kunnen spelen: 

• Een inventarisatie van de keten door het Bureau Forum Standaardisatie;

• Een stimulerende rol door betrokkenheid van sponsor(en) uit het Forum;

• Een afspraak in het College als uitgangspunt/startpunt voor de samenwerking en implementatie

binnen de keten.

Daarnaast is goed aan te geven dat het natuurlijk niet alleen om WDO gaat. WDO staat voor meerdere 

ontwikkelingen binnen de rijksoverheid waarvoor het van belang is dat er een platform komt waar 

betrokken partijen aanpak en inzet bespreken, daarover moet regie worden gevoerd. Deze ontwikkeling 

kent meerdere lagen, het is één ding om binnen bv WDO-context te praten over een bepaalde keuze. Dat 

is belangrijk maar belangrijker is dat zo’n keuze ook op strategisch niveau wordt getoetst en/of een 

vervolg krijgt. Bij een dergelijke toetsing worden alle andere standaarden die geraakt (kunnen) worden 

door de (voorgestelde) WDO-keuze betrokken. Hiermee worden de belangen van de gebruikers 

(bedrijfsleven en overheid) optimaal gediend. In de memo zal duidelijk de behoefte of de probleemstelling 
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aangegeven moeten worden: Er is een behoefte aan een overheidsbrede coördinatie voor deze 

standaarden. Dit betekent voor WDO een nauwe samenwerking in de keten. Partijen zullen hierin moeten 

samenwerken in termen van o.a. plateauplanningen, een change advisory board en een regie op het 

wijzigingsbeheer. Daarbij gaat de Belastingdienst er van uit dat het primaat van de vertegenwoordiging 

van Nederland bij de besprekingen in Brussel over het WDO bij de douane ligt.  

Nu probeert de Douane dat zo goed mogelijk te doen maar zij komt daardoor in een oneigenlijke rol 

terecht. Met de komst van het WDO wordt de noodzaak van een afzonderlijk afstemmingsplatform alleen 

maar groter omdat in dit model significant meer gegevens worden opgenomen van andere partijen dan 

de Douane, de zgn Participating Govermental Agencies (PGA’s). In het onderzoek moet ook aandacht 

worden besteed aan de vraag waar het (Nederlandse) beheer van deze standaard zou moeten worden 

belegd.  

Bij het onderzoek kan gebruik worden gemaakt van eerder uitgevoerde onderzoeken. Ik sluit de 

“Rapportage Overheidcommunity Goederen” bij. Tevens wijs ik op het HEC rapport “Informatiestromen 

Goederenvervoer en –verkeer” uit 2003. Beide rapporten samen geven een goed beeld van de partijen 

die samenwerken in de internationale vervoersketen. Dat moet de onderzoekers in staat stellen om 

gesprekspartner voor het aanvullende onderzoek mbt WDO te vinden. Van de collega die het eerste 

onderzoek heeft uitgevoerd kreeg ik de naam van Henk van Maanen (Cetima Consultancy BV) door als 

iemand die goed ingevoerd is in het gestandaardiseerde berichtenverkeer in de vervoersketen.  

Voor de Inventarisatie/Analyse denken we dat de  onderstaande vragen aan de orde moeten komen: 

• wat is het WDO datamodel (wat zijn de ontwikkelingen, hoe plaatsen binnen andere standaarden

en welke zijn dat);

• wat is de impact en reikwijdte;

• is iedereen vertegenwoordigd/gecommitteerd;

• rol van het bedrijfsleven;

• mogelijke rol Forum;

• aandachtspunten voor (regie) op het beheer;

• samenhang met andere standaarden (nationaal/internationaal).

Voor de bemensing van het begeleidingsgroepje denken we aan vertegenwoordigers van (de 

koepelorganisaties van) het bedrijfsleven, departementen LNV, VROM en V&W en Financiën (Douane). 

�

Vriendelijke groet, 

Ko Zonruiter 
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